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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  1 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 04/2012 
Caràcter: ordinari 
Data: 12 de març de 2012 
Horari: de 19.15 a 21 h 
Lloc: Casal Pere Quart 
 
 
Assistents 
 
Jordi Font i Renom, president  
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Olga Balada i Martínez, vocal de CiU 
Antoni Font i Renom, vocal de CiU 
Juan Antonio González Marín, vocal del PSC 
William Charles Phillips, vocal de l’AV de Covadonga 
Evaristo Fortuny Roca, vocal de l’AV del Centre-Mercat 
Guillermo Pons Buch, vocal de l’AV de Sant Oleguer - Sol i Padrís 
Manel Ruiz Gil, vocal de l’AV de l’Eixample 
Manuel Sanz Pérez, de l’AV Rambla-Centre 
Francesc Blanes Barrafort, vocal de les entitats de gent gran 
Josep Maria Gusi Ribas, vocal de les entitats culturals 
Marcel·lí Garriga i Codina, vocal de les entitats esportives 
Lluís Saila González, vocal del grup altres entitats 
Sebastià Ruiz Garcia, vocal dels centres d’ensenyament 
Marta Brullet Rodríguez, vocal del PP (5%) 
Antoni Muñoz Balart, vocal de la CUP (5%) 
Melcior Manau Gironès, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Carles Bericat López, cap de la secció de Mobilitat de l’Ajuntament 
Joan Jordan, caporal de la Policia Municipal de l’Ajuntament 
Míriam González Ruíz, tècnica de territori del Districte  
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Germán Palacín Fornons, vocal de CIU 
Juan Álvarez Caro, vocal del PSC 
Francesc Pascual Salomó, vocal de les entitats culturals 
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Isidre Vicente Rebull, vocal del grup altres entitats 
Antoni Sànchez i Blanch, vocal d’ERC (5%) 
 
Excusen l’absència: 
 
Àngela Fernández Martínez, vocal de l’AV de Nostra Llar  
Juan Antonio Paleo Marcos, vocal de les entitats culturals 
Maria Rosa Segura Martínez, vocal de les entitats culturals 
Joana Soler Garcia, vocal de les entitats culturals 
Joan Fidel Sarmiento, vocal de les entitats educatives 
Esther Camacho Bogas, vocal del grup altres entitats 
Eduard Gutés i Martín, vocal del grup altres entitats 
Joan Miquel Pardo Cuenca, vocal del grup altres entitats 
Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants 
Agustí Navarro Reynes, vocal dels centres d’atenció primària 
Tona Sallent Custodio, vocal d’ES (5%) 
 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Remodelació de les zones blaves. Presentació per part d’un representant del 

departament de Mobilitat, Trànsit i Transport. 
3. Civisme i Seguretat Ciutadana. Presentació per part de representants de Mossos 

d’Esquadra i Policia Municipal. 
4. Informació sobre la moció de l’Ajuntament de Sabadell per a la simplificació i agilització 

de l’Administració Local. 
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Igualtat Dona-

Home, Educació i Consell de Ciutat. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el president, el senyor Jordi Font i Renom, 
declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 
 

El senyor Jordi Font, president del Consell del Districte 1, dóna la benvinguda als 
assistents. Seguidament, pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a l’acta del ple 
del mes de febrer abans de donar-la per aprovada. No hi ha cap intervenció i, per tant, 
s’aprova l’acta. 
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2. Remodelació de les zones blaves. Presentació per part d’un representant del 
departament de Mobilitat, Trànsit i Transport 

 
El senyor Jordi Font presenta el senyor Carles Bericat, cap de la secció de Mobilitat de 
l’Ajuntament de Sabadell. 

 
El senyor Bericat presenta la proposta de remodelació de las zona blava al Districte 1 
(zona centre). En total es proposa crear 119 places noves i retirar-ne 118. 
 
S’ha fet un estudi de la zona blava a prop dels eixos comercials i s’ha constatat que 
l’ocupació és gairebé del 100% i que per garantir el servei i la rotació calia habilitar més 
places. 
 
L’altra proposta que s’ha portat a estudi és la d’ampliar l’horari de la zona del Vapor 
Turull els dissabtes a la tarda i equiparar-la així a l’altra zona comercial de la ciutat, l’Eix 
Macià. 
 
Totes dues propostes es van aprovar i es porten a terme durant aquests dies. 
 
El president obre el torn de preguntes: 
 
Pren la paraula el senyor Manel Sanz de l’AV Rambla-Centre, i pregunta si s’ha previst 
algun tipus de targeta per tal que els veïns puguin aparcar de la mateixa manera que es 
fa a Barcelona o a Granollers. És a dir, si s’ha previst fer una zona verda d’aparcament. 
Cal pensar que els carrers de Riego i Turull estan plens de cases en planta baixa 
habitats per gent d’edat avançada. El senyor Sanz també vol saber si es farà una 
regulació de les càrregues i descàrregues per evitar el que passa a carrers com el 
d’Alemanya. 
 
El senyor Bericat li respon que hi ha diferents tipus de zones d’aparcament. Unes es 
distribueixen en forma de taca d’oli i d’altres, com és el cas de Sabadell, en forma lineal. 
A la nostra ciutat s’ha optat per aquest segon model i sempre a prop dels eixos 
comercials. És per aquest motiu que no s’ha previst cap tipus de targeta. Això només es 
fa en cas d’obra d’un FEIL, FEOSL o com ara per les obres de recollida pneumàtica. A 
més, només s’afecta un tram d’aquests carrers, el que toca a la zona més comercial, la 
resta queda lliure.  
 
A continuació el senyor Jordi Font cedeix la paraula al senyor Antoni Font, el qual 
voldria saber si abans de fer aquesta remodelació s’ha parlat amb el veïnat. Afegeix que 
mirant els plànols, el 60% de les places d’aparcament en zona blava es concentra al 
Districte 1 i, tot i entendre l’argument de les zones comercials, considera que és una 
pressió molt forta per als veïns. Per acabar, opina que no caldria ser tan rígids amb 
l’horari establert. 
 
En aquest punt, demana la paraula el senyor Lluís Saila i comenta que potser s’ha 
destinat massa espai a aparcament per a motos. 
 
El senyor Bericat li respon que, d’una banda, cal fomentar i garantir l’espai per a l’ús de 
la moto a la ciutat. D’altra banda, en ocasions s’utilitzen aquests espais amb una doble 
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finalitat: aprofitar un espai petit i col·locar-los a prop d’un pas de vianants per garantir la 
visibilitat. 
 
En la línia d’aquest discurs, el regidor Lluís Monge comenta que per exemple al carrer 
d’Alfons XIII s’ha posat per millorar la visibilitat dels passos de vianants en relació amb 
els autocars d’escoles que hi aparquen. L’ideal seria utilitzar al màxim la bicicleta, però 
no sempre és possible. El tema de la mobilitat és complex i un gran repte. 
 
Per acabar, pren la paraula el senyor Bill Phillips per agrair públicament a l’Ajuntament 
que s’hagin instal·lat aparcaments per a motos al costat dels de bicicletes. 

 
El president agraeix les explicacions del senyor Carles Bericat i passa al punt següent 
de l’ordre del dia.  
 
 

3. Civisme i Seguretat Ciutadana. Presentació per part de representants de Mossos 
d’Esquadra i Policia Municipal 

 
El president explica que el representant de la Policia Municipal que estava convidat no 
ha pogut venir perquè està malalt i que tampoc no hi haurà cap representant dels 
Mossos d’Esquadra. 
 
Farà l’explicació el caporal Joan Jordan. 
 
Comença explicant que al Districte 1 trobem diferents tipus d’actituds incíviques com ara 
infraccions de circulació, estacionaments indeguts a sobre de vorera, a zones de 
càrrega i descàrrega, problemes de convivència entre el veïnat, furts, venda ambulant, 
ocupacions il·legals etc.  
 
A banda de tot això, la Policia municipal també desenvolupa una feina de tipus preventiu 
organitzant xerrades amb les associacions de veïns, amb entitats i centres d’educació 
primària i secundària. Per exemple, amb aquests últims (instituts) es fa un tipus de 
treball pedagògic juntament amb els Mossos d’Eesquadra, en què es treballa la 
conducta del joves a l’espai públic o com circular amb bicicleta de manera correcta. 
Amb el col·lectiu de la gent gran es treballen aspectes com seguretat a la llar, cautela a 
l’hora d’utilitzar les targetes de crèdit etc. En aquestes xerrades hi col·laboren 
professionals jubilats que disposen de temps. 
 
A continuació el senyor Font obre el torn de preguntes: 
 
El senyor Manel Sanz comenta que a la zona de la Rambla s’hi veuen els venedors 
ambulants instal·lats des del diumenge al matí i no hi veu cap agent que els cridi 
l’atenció. 
 
El caporal Jordan respon que hi ha un dispositiu especial de cap de setmana i s’hi fan 
moltes operacions. A tall d’exemple llegeix l’informe del darrer cap de setmana. 
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Demana la paraula el senyor Antonio Gonzàlez Marín i comenta que si una furgoneta fa 
una càrrega i descàrrega no passa res, en canvi si es fa amb un turisme la policia et pot 
multar i no li sembla just. Comenta que això li va passar a ell mateix. 
 
Sobre el tema dels aparcaments indeguts a les voreres, el regidor Lluís Monge opina 
que caldria més contundència. És molt trist veure el mal ús que es fa de les voreres 
acabades d’eixamplar. 
 
El senyor Evaristo Fortuny vol saber com es regula el fet que les bicicletes circulin per 
les voreres. Hi ha control? 
 
Se li respon que si hi ha conducció temerària els agents han d’aturar el ciclista i fer un 
requeriment. 
 
El senyor Manel Sanz torna a demanar la paraula per comentar que al carrer de Duran i 
Sors cantonada amb Sol i amb Sant Pau hi ha sovint estacionaments indeguts a sobre 
de la vorera i no hi ha ni pivots ni presència policial. Caldria fer-hi alguna intervenció. 

 
El senyor Sebastià Ruíz demana la paraula per comentar diferents punts: 
 
En alguna ocasió s’ha fet una feina conjunta entre Ajuntament i les escoles de la ciutat i 
s’ha enviat una circular als pares per intentar evitar aquests estacionaments indeguts a 
sobre de la vorera que posen en perill la seguretat de tots els infants. Algunes famílies 
han respost i sembla que ha baixat la quantitat d’infraccions però encara hi ha molta 
feina a fer. 
 
Afegeix que un altre tema que preocupa la comunitat educativa és el consum de 
drogues a la sortida de les escoles en llocs concrets com la pl. de Mossèn Geis, el 
pàrquing Turull, la pl. de Dolors Miralles etc. 
 
Continua amb la preocupació per les obres de la recollida pneumàtica. Al migdia el 
trànsit és caòtic. 
 
Per finalitzar esmenta l’incivisme que s’està apreciant a la pl. del Vallès arran de la 
implantació de la llei antitabac. L’espai està molt brut i els veïns es queixen. 
 
El caporal Joan Jordan dóna algunes respostes. En relació amb el tema de drogues, 
s’està portant a terme un pla de control i seguiment als instituts amb agents de paisà. 
També se’n fa una altre amb agents d’uniforme, en què es veu el control del consum i 
les incautacions, sobretot haixix i marihuana. 
 
Sobre la pl. del Vallès, informa que s’està fent un seguiment juntament amb el propietari 
del bar La República, amb reunions periòdiques per tal d’arribar a uns acords. El que 
s’ha detectat és que en realitat hi ha un grup de joves que fa “botellón” a la plaça i 
després marxen a la Zona Hermètica. Sembla que els arbusts de la plaça propicien una 
zona amagada. 
 
Pren la paraula el senyor Bill Phillips i explica que ell és ciclista i sempre va per la 
calçada. Ha tingut algun accident per anar massa a poc a poc i és per això que alguns 
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ciclistes tenen por i van per la vorera. Opina que el veritable problema de la mobilitat és 
el cotxe i que tot milloraria si es potenciés més la bicicleta i el transport públic. 
 
En aquest punt, demana la paraula el senyor Manel Ruiz i afirma que no es pot 
criminalitzar els ciclistes. En algunes ciutats europees es circula amb bicicleta de 
manera àgil i ordenada. Sabadell no està preparat per a la bicicleta i es pregunta si la 
falta de control i de regularització no es correspon a una manca de propostes i de 
possibles alternatives. 
 
Per finalitzar, el senyor Josep Maria Gusi vol saber quina és la sanció que s’aplica una 
persona quan està portant a terme un acte incívic. 
 
El caporal Jordan li respon que dependrà de l’edat de l’infractor i el tipus de “delicte”. 
Per exemple, per orinar a la via pública, s’aplica l’ordenança municipal i esdevé un 
procediment administratiu. En canvi, per fer pintades o grafits, s’aplica el codi penal i el 
jutge pot arribar a dictaminar arrest domiciliari i fins i tot presó. 
 
Per exemple, sobre el tema dels grafits, es va fer un estudi amb un perit, que va 
aconseguir identificar algunes pintades (tipus signatures, no artístiques) i es va jutjar 
l’infractor. D’altra banda, amb el departament de Joventut es va portar a terme un 
programa en el qual es van llistar uns espais adients on es podien fer pintades 
artístiques i la policia municipal ho sabia i no ho denunciaven. 
 
El president agraeix les explicacions del caporal Jordan i passa al punt següent de 
l’ordre del dia. 
 

 
4. Informació sobre la moció de l’Ajuntament de Sabadell per a la simplificació i agilització 

de l’Administració Local 
 

El president informa els vocals que al darrer ple municipal es va aprovar una moció amb 
gairebé tot el suport dels grups polítics (Entesa s’hi va abstenir) a favor de racionalitzar, 
simplificar i facilitar els tràmits que els ciutadans i qualsevol empresa i organisme porti a 
terme davant l’Ajuntament. 
 
En aquest sentit, CiU va agafar la iniciativa i la va plantejar a l’equip de govern. Fruit 
d’aquesta proposta, com poden veure en el document que es va enviar, com a membres 
del Ple del Districte 1, durant 4 mesos podem treballar una proposta per millorar i 
simplificar els tràmits amb l’administració. Proposta que tractarem en un proper ple. El 
president dóna per finalitzat aquest punt i passa al següent.  
 
 

5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Igualtat Dona-
Home, Educació i Consell de Ciutat 

 
El president pregunta als representants dels consells sectorials si han assistit a algun 
plenari i si ens poden fer algun resum. Pren la paraula el senyor Evaristo Fortuny i 
comenta que ell no ha rebut cap informació ni convocatòria com a representant del 
Consell d’Igualtat. 
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La resta de representants no hi són. El senyor Jordi Font passa al punt següent de 
l’ordre del dia.  

 
 
6. Comunicacions 
 

El senyor Jordi Font informa que el senyor Germán Palacín ja està nomenat com a 
vocal ocupant la vacant de CiU que ocupava ell mateix. 
 
A continuació es dóna resposta al senyor Manel Sanz i al senyor Antoni Font sobre les 
preguntes que van formular al representant de la TUS en el ple anterior. 
 
S’informa que en el proper ple la Sra. Rosa Martínez, cap del Servei d’Obres Públiques 
de l’Ajuntament de Sabadell, farà presentació de com evolucionen les obres de recollida 
pneumàtica al centre de la ciutat. 
 
Sobre els propers plens, el president detalla els temes que es van acordar de més 
interès i la data en què es tractarien: 
 
  • Abril (festes majors de barri) 
  • Maig (Festa Major de la ciutat) 
  • Octubre (repercussions i activitats de Nadal) 
  • Octubre (pressupostos i ordenances) 
 
No podem continuar amb les presentacions perquè hi falten alguns vocals. Es posposa 
per al següent ple.  
 
El president fa una enumeració dels guardonats amb les Medalles d’Honor de la ciutat 
per a aquest any per districtes. 
 

 
7. Torn obert de paraules 
 

El senyor Sebastià Ruiz demana la paraula per comentar alguns temes que li agradaria 
es tractessin en propers plens. Un és la preocupació pel trànsit a la zona de la dreta de 
la Rambla en sentit nord. Comenta que Sabadell és una ciutat molt poc permeable, amb 
carrers molt estrets i voldria saber què es podria fer per aconseguir que el trànsit fos 
més fluid. També vol saber què s’ha decidit fer amb la remodelació del passeig de la 
Plaça Major. 

 
Per acabar, el senyor Jordi Font agraeix a tots el presents la seva assistència a l’acte i aixeca 
la sessió, de la qual, com a secretari delegat, estenc aquesta acta. 
  
 
El secretari delegat,      Vist i plau 
         El president 


